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Akademici navrhují univerzitní nemocnice jako veřejnoprávní
Text jsme upravili. Doplnili jsme vyjádření ministra zdravotnictví a podrobnosti k návrhu.
--------------------

 Praha 20. listopadu (ČTK)
Fakultní nemocnice by se podle univerzit neměly převádět na akciové společnosti, jak plánuje ministr zdravotnictví
Tomáš Julínek (ODS), ale na veřejnoprávní zařízení. V nich by byl v rovnováze vliv státu jako zřizovatele a lékařských
fakult, které by garantovaly výuku mediků. Návrh, jenž vypracovali zástupci lékařských fakult, představil dnes novinářům
rektor Univerzity Karlovy (UK) Václav Hampl. Školy o návrhu chtějí jednat s ministerstvy školství a zdravotnictví. Julínek
to přivítal.
Ministerstvo zdravotnictví návrh, který připravila UK spolu s s brněnskou Masarykovou univerzitou a Univerzitou
Palackého v Olomouci, prý ještě nevidělo. Akademici ho ale prý vytvořili na Julínkův popud, aby přišli s vlastní verzí.
"Očekáváme kvalifikovanou a věcnou diskusi s ministerstvem zdravotnictví i s ministerstvem školství," řekl Hampl.
Julínek postoj akademiků vítá. "Akademická obec tím, že se chce vrátit k jednacímu stolu, dává najevo, že je situace
neudržitelná," řekl ministr. Dodal, že o budoucí podobě nemocnic jednal i s ministryní Džamilou Stehlíkovou (SZ), která
připravuje zákon o neziskových organizacích. I podle této normy by se mohly nemocnice řídit. Julínek míní, že změny
nemocnic jsou nutné i k tomu, aby se lépe mohla prosadit výzkumná pracoviště.
Univerzitní nemocnice by podle návrhu akademiků měla dozorčí radu, odbornou radu a ředitele. Dozorčí rada by
rozhodovala o hospodaření, schvalovala by rozpočet a mzdy. Dva ze sedmi členů by volila škola, jednoho zaměstnanci
univerzitní nemocnice a čtyři by jmenoval zřizovatel, tedy stát. V odborné radě by pět členů vybrala nemocnice, dva
stát. Rada by schvalovala koncepci rozvoje nemocnice a garantovala by odbornost. Ředitel by byl jmenován na pět let,
shodnout by se na něm měly obě rady.
Hampl představil návrh přesně rok a den po prvním jednání rektorů s ministrem o jeho chystaném zákoně. Šéfové
univerzit k němu měli řadu připomínek. Ani další jednání ke shodě nevedla. Na jaře představily univerzity vlastní
teze. Přesto vláda schválila 9. dubna věcný záměr Julínkova zákona, který prý nezahrnul zásadní připomínky rektorů.
Univerzita Karlova následně vydala prohlášení, v němž oznámila, že se tak stalo navzdory mnohokrát opakovaným
argumentům o nevhodnosti převedení nemocnic na akciové společnosti.
Proti Julínkovým záměrům protestovali na jaře i medici. Získali tehdy pod petici "proti univerzitním nemocnicím bez
univerzit" 4500 podpisů.
Zákon o univerzitních nemocnicích je součástí další fáze zdravotnické reformy. První část, která obsahuje čtyři zákony,
projednávala ve středu vláda. Schválila zatím tři normy.
Výběr ustanovení v návrhu zákona o univerzitních nemocnicích podle UK:
- vznik univerzitních nemocnic dvojím způsobem: přeměnou stávajících fakultních nemocnic, které jsou dnes státními
příspěvkovými organizacemi, nebo na základě smlouvy mezi zřizovatelem a univerzitou;
- tři orgány: ředitel, odborná rada, dozorčí rada;
- spolupráci mezi univerzitou a univerzitní nemocnicí by zajišťovala smlouva o vzdělávací a vědecké činnosti;
- případný zisk musí být použit na hlavní činnost (výzkum, výuka, léčba).
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